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ماجـــرای کـــوچ شـــهریار مغانلو بـــه امارات 
ایـــن روزهـــا جدی تر از همیشـــه بـــه گوش 
می رســـد و گفتـــه می شـــود آقـــای گل لیگ 
برتر بـــه جمـــع لژیونرهـــای فوتبـــال ایران 
خواهـــد پیوســـت. او فصـــل قبل بـــا 16 گل 
امپراطـــوری اش در خـــط حمله لیـــگ برتر 
ایـــران را حفـــظ کـــرد و بـــرای دومین فصل 
متوالـــی آقـــای گل شـــد. شـــهریار فوتبـــال 
ایران که با ســـپاهان فصل خوبی را شـــروع 
کـــرده بـــود در ادامه بـــا فرازونشـــیب های 
طلایی پوشـــان، دســـتش بـــه جام نرســـید 
اما با قهرمانی در جـــام حذفی خداحافظی 
باشـــکوهی با فصل بیست وســـوم داشت. 
او  درحالـــی کـــه بعـــد از آقـــای گلـــی اش به 
نظر می رســـید در نقش جهـــان بماند یا به 
تیم پرســـپولیس برگـــردد اما با پیدا شـــدن 
ســـروکله اماراتی هـــا حـــالا به نظر می رســـد 
که از فصل بعد بایـــد ماجراجویی اش را در 
تیم اتحاد کلبـــا ادامه دهد؛ هرچند خودش 

هنوز این موضـــوع را تأیید نمی کند و قطعی 
شـــدن ســـفر به امارات را به روزهـــای آینده 
موکـــول می کند. مغانلو که شـــانس حضور 
در جـــام جهانـــی قطـــر را از دســـت داد بـــا 
انگیزه ای که دارد، حالا در لیســـت منتخب 
قلعه نویـــی قرار گرفتـــه و البتـــه کار ایران را 
آســـان نمی دانـــد و معتقد اســـت تیم ملی 
به رغـــم مدعی بودنـــش، در تمـــام بازی ها 
کار ســـختی برای صعود به جام جهانی دارد.

 با شروع خوبی که سپاهان اول 
فصل داشت شاید همه این 
تیم را مدعی اصلی قهرمانی 

می دانستند اما در ادامه 
فرازونشیب زیادی داشتید و 

قهرمانی میسر نشد.
را خیلـــی  همـــان طورکـــه گفتیـــد فصـــل 
خـــوب شـــروع کردیـــم و حتـــی هفته ها در 
صدر جـــدول هم بودیـــم ولـــی اتفاقاتی که 
افتـــاد شـــاکله ذهنی تیـــم را بهـــم ریخت و 
نتوانســـتیم قهرمـــان لیـــگ برتر شـــویم. با 
ایـــن حال خدا را شـــکر با قهرمانـــی در جام 
حذفی پایان خوبی داشتیم و توانستیم دل 
هواداران را شـــاد کنیم، خیلی خوب شد که 

لیـــگ را بـــا جام تمـــام کردیم.
 کار کردن با ژوزه مورایس چطور 
بود، او چه جور شخصیتی دارد؟

مورایس شـــخصیت خوب و حرفـــه ای دارد 
و مربـــی بســـیار بزرگـــی اســـت. ســـپاهان 
بعـــد از 11 ســـال توانســـت بـــا مورایس جام 
بگیـــرد؛ او کار بزرگـــی کـــرد و قهرمانـــی در 
جـــام حذفـــی نشـــان دهنده توانایی هـــای 

ایـــن مربی اســـت.
در روزهای اخیر صحبت های 
زیادی درباره پیوستن شما به 

تیم اتحاد کلبا مطرح شده است، 
حضورت در این تیم را باید تمام 

شده بدانیم؟
راجع به این مســـأله فعلاً صحبتی نمی کنم 
تـــا ببینـــم در روزهـــای آینـــده چـــه اتفاقـــی 

می افتـــد.
 

ولی رسانه های  اماراتی کار را 
تمام شده می دانند.

فعـــلاً درحـــال اســـتراحت هســـتم و مدیـــر 
برنامه هایـــم پیگیـــر کارها اســـت، امیدوارم 
کـــه بهترین اتفاق بیفتد. مـــن به خدا توکل 
کردم و هر اتفاقـــی بیفتد امیدوارم برای من 

خیـــر و برکت به همراه داشـــته باشـــد.
 برای دومین فصل متوالی 

آقای گل شدی، این موضوع، 
ناکامی تان در قهرمانی لیگ برتر 

را تا چه حد جبران کرد؟

اول از همه جا دارد از هم تیمی ها، باشـــگاه 
بزرگ ســـپاهان و مربیـــان تشـــکر کنم چرا 
که اگـــر همـــکاری و کمـــک آنها نبـــود هیچ 
گاه ایـــن اتفـــاق نمی افتاد. باعـــث افتخار و 
خوشـــحالی من اســـت کـــه دوســـال پیاپی 
آقای گل لیگ برتر شـــدم. درســـت است که 
نتوانســـتیم قهرمان شـــویم اما خوشـــحالم 
که حداقل آقـــای گل لیگ برتر از ســـپاهان 
بوده اســـت و توانســـتم ذره ای دل هواداران 

را شـــاد کنم.
 

گروه بندی تیم ملی در آخرین 
مرحله مقدماتی جام جهانی را 

چطور ارزیابی می کنی؟ گروه ما 
سخت است یا آسان؟

گروه مـــان ســـاده نیســـت و تیـــم ملی هیچ 
بازی آســـانی نـــدارد. اما بـــا همـــه اینها تیم 
ملـــی فوتبـــال ایـــران تیـــم بزرگـــی اســـت و 
یکـــی از مدعی هـــای صعود به جـــام جهانی 
محســـوب می شـــود. بازیکنـــان باکیفیت و 
خوبـــی داریـــم و مطمئن باشـــید کـــه تمام 
تیم ها از اســـم ایـــران می ترســـند. اما تأکید 
می کنم هیچ تیمی را دســـت کم نمی گیریم 
و بـــا تمـــام توان بـــه زمیـــن خواهیـــم رفت 
تـــا بتوانیـــم نتایـــج لازم را گرفتـــه و به جام 

کنیم. صعـــود  جهانی 

دو فصل آقای گلی خیلی شیرین بود

مغانلو:یکآسیاازاسمایرانمیترسد

 سپاهان بعد  سپاهان بعد 
از از 1111 سال  سال 

توانست با توانست با 
مورایس جام مورایس جام 

بگیرد؛ او کار بگیرد؛ او کار 
بزرگی کرد و بزرگی کرد و 
قهرمانی در قهرمانی در 

جام حذفی جام حذفی 
نشان دهنده نشان دهنده 
توانایی های توانایی های 

این مربی این مربی 
استاست

هر کسی آزاد است حرف خودش را بزند

خداداد عزیزی: نمی خواهم جواب منتقدان را بدهم

 پـــس از روی کار آمدن امیـــر قلعه نویی 
در تیم ملی فوتبـــال، بلافاصله نقدهای 
زیـــادی در خصوص این مربی و عملکرد 

تیمـــش در برخـــی از مســـابقات 
مطـــرح شـــد و یکـــی از افرادی 
که بـــه عملکرد تیـــم ملی نقد 
می کرد، خـــداداد عزیزی بود. 
او کـــه همیشـــه صحبت هـــای 

بی پـــرده ای در خصـــوص 
فوتبال ملی انجام داده 

بـــود، یکشـــنبه شـــب 
در ویژه برنامـــه یـــورو 
2024 مجدداً دســـت 
بـــه کار شـــد و از امیر 
قلعه نویـــی و تیم ملی 
انتقـــاد و اعلام کرد که 

تیم ملی به زور ســـوریه 
و فلســـطین جنگ زده را 

برد. این بازیکن اســـبق 

فوتبـــال در ادامـــه بیـــان داشـــت: »بعد 
از بـــردن فلســـطین مربـــی تیـــم آمد و 
گفت ما به ســـبک منچسترســـیتی بازی 
کردیـــم. بعد هم که تیم بـــه قطر باخت 
و اوت شـــد. حـــالا ســـرمربی تیـــم ملی 
می گویـــد میهمانانی باید بـــه تلویزیون 
دعوت شـــوند که خصومت شـــخصی 
نداشـــته باشـــند. چشـــم، مـــن از 
مدیران صداوســـیما می خواهم 
لیســـت  بعـــد  بـــه  یـــن  ا ز  ا
ســـرمربی  بـــا  ا  ر میهمان هـــا 
تیـــم ملـــی هماهنـــگ کنند.«  
البته بخشی از صحبت هــــای 
عزیـــزی درســـت به 
ســـد  می ر نظـــر 
ینکـــه  ا و 
هنـــد  ا نمی خو
در رســـانه ملی از 
تیم ملی انتقاد شـــود، 
موضوع درســـتی نیست 
چـــرا که همیـــن انتقـــادات 
باعـــث می شـــود تا شـــرایط 
تیم ملـــی بهتر و مشـــکلات 

زیاد ایـــن تیم برطرف شـــود. اما موضوع 
این اســـت کـــه اگر خـــداداد یک ســـال 
ح  پیـــش چنیـــن حرف هایـــی را مطـــر
می کـــرد، همدلـــی با او بیشـــتر می شـــد 
چرا کـــه او در این بـــازه زمانـــی به عنوان 
مشـــاور در کنـــار امیـــر قلعه نویـــی قـــرار 
گرفـــت و چند ماهـــی هم بـــا او کار کرد. 
در آن دوران عزیـــزی نـــه تنهـــا از امیـــر 
قلعه نویی بلکه به تمجید از دســـتیاران 
او پرداخـــت.  ایـــن موضـــوع منجـــر بـــه 
انتقاد هـــای تنـــد و تیـــز کارشناســـان و 
رســـانه ها از مهاجم اسبق تیم ملی شد. 
انتقادها بـــه این بود که چـــرا عزیزی در 
زمانـــی که مشـــاور ســـرمربی تیـــم ملی 
بـــود، از تیم ملی انتقاد نکـــرد و حالا که 
جـــدا شـــده دائماً بـــه انتقـــاد از این تیم 
می پـــردازد. در این بین خـــداداد عزیزی 
در گفت و گویی کوتاه با »ایران ورزشـــی« 
پیرامـــون انتقادهایی که از او می شـــود، 
ایـــن گونـــه پاســـخ داد: »نمی خواهـــم 
پاســـخ انتقادهایـــی که از من می شـــود 
را بدهـــم اما همـــه آزادند تا نظرشـــان را 

» ! یند بگو

واکنش مهدوی کیا به تحلیل های عجیب 
درباره تیم ملی 

از صعود آسان خبری نیست
مهدی مهدوی کیا، بازیکن ســـابق تیم ملی گفت: »بیشـــتر 
شـــدن تعداد سهمیه آســـیا برای حضور در جام جهانی برای 
قدرت های فوتبال آســـیا حاشـــیه امن را بیشـــتر کرده است 
امـــا در فوتبال بازی ســـاده وجـــود ندارد و هر بازی شـــرایط 
خاص خـــودش را دارد. بـــا این حال صعود بـــه جام جهانی 
نســـبت به گذشـــته ســـاده تر شـــده اســـت. قبلاً 2 تیـــم، یا 
3 تیـــم یـــا این اواخـــر 4 تیم از آســـیا بـــه جام جهانی صعود 
می کردند اما الان شـــرایط ســـاده تر شده اســـت.« او درباره 
عملکـــرد امیـــر قلعه نویـــی در تیـــم ملی هم بیان داشـــت: 
»کار تیم  ملی اصلاً ســـاده نیســـت. همه تیم ها ســـخت کار 
می کنند و رقبا قدرتمند هســـتند. ببینیـــد فوتبال اردن چه 
پیشـــرفتی کرده یا تیم هایی مثل قرقیزســـتان و فلســـطین 
بـــه مرحله نهایـــی مقدماتـــی جام جهانی صعـــود کرده اند. 
ایـــن نشـــان می دهد که مـــا کار ســـاده ای نداریـــم. اگر فکر 
می کنیـــد بـــه راحتـــی از گـــروه خودمـــان بـــه جام جهانـــی 
می رســـیم، خیـــر! از ایـــن خبرهـــا نیســـت. کره شـــمالی و 
قرقیزســـتان تیم های ناشـــناخته ای هســـتند، بنابراین کار 
بســـیار سخت اســـت اما تیم  ملی ایران پتانسیل این  را دارد 
کـــه به عنوان تیم اول بـــه جام جهانی صعـــود کند. بالاخره 
تیم ملـــی باید پوســـت اندازی کنـــد، البته ایـــن موضوع به 
صلاحدیـــد مربی اســـت که هـــر زمانـــی نیاز بـــود بازیکنان 

جوان را بـــه تیم ملـــی اضافه کند.«

حاج صفی خطاب به خداداد

 اگر به جمعیت بود، هند 
و چین قهرمان می شدند

احســـان حاج صفی، کاپیتان تیم ملی ایران در مصاحبه ای 
به انتقـــاد خـــداداد عزیـــزی در خصوص عملکـــرد بد تیم 
ملـــی در جـــام ملت هـــای آســـیا این گونه واکنش نشـــان 
داد: »ایـــن بحث هـــا عادی نیســـت، به خصوص که وســـط 
مســـابقات حســـاس یورو پای گلایه از شـــرایط تیم ملی در 
جـــام ملت های 6مـــاه پیش وســـط می آید. آقـــای عزیزی 
بارها و بارها به مســـأله جمعیت اشاره کردند و اینکه فلان 
تیم و فـــلان تیم با توجه بـــه اینکه جمعیت کشورشـــان از 
مـــا کمتر اســـت، بایـــد مقابل مـــا تســـلیم بشـــوند. اگر به 
جمعیـــت بـــود، هند و چیـــن قهرمـــان می شـــدند.« او در 
ادامـــه بیان کرد: »ایشـــان بارهـــا و بارها دربـــاره قطر که دو 
دوره اســـت، قهرمـــان جام ملت های آســـیا شـــده، طوری 
صحبت کـــرد که انـــگار یک تیم آماتور و دســـت وپا بســـته 
قرار اســـت جلـــوی مـــا قـــرار بگیـــرد، درحالی کـــه همین 
کشـــور قطر در یکی از مهم ترین شـــب های فوتبـــال ایران 
کـــه خداداد عزیـــزی در آن مســـابقه حضور داشـــت، با دو 
گل تیـــم ملی ما را شکســـت داد و مانع از صعود مســـتقیم 
ما به جام جهانی شـــد؛ باختـــی که تأثیـــرات بعدی خیلی 
بزرگی در فوتبال ما داشـــت و باعث برکنـــاری آقای محمد 
مایلی کهـــن از تیـــم ملی شـــد. همـــه بایـــد رازدار تیم ملی 

باشـــند و افشـــای راز، غیراخلاقی و غیرانسانی است.«

یادداشت

 موفقیت والیبال ژاپن
در سایه رکود ایران

 لیـــگ ملت های والیبال با قهرمانی تیم ملی فرانســـه 
فاتـــح المپیک توکیـــو و نایب قهرمانی تیـــم ملی ژاپن 
رقیب ســـنتی تیم ملی والیبال ایران به پایان رســـید. 
در فاصلـــه کمتـــر از 25 روز تا آغاز رســـمی مســـابقات 
المپیـــک پاریس تیم همیشـــه مدعی ایران حســـرت 
حضـــور در المپیـــک را بـــه دل دارد. در نقطـــه مقابل 
ژاپـــن کـــه تـــا ســـال 2019 همـــواره در کش وقـــوس با 
ملی پوشـــان والیبال ایران و نســـل طلایـــی آن روزها 
بـــود، با یـــک برنامه منســـجم و حساب شـــده پله پله 
بالا آمد و به جایی رســـید که بی شـــک در المپیک هم 
همپای فرانســـه میزبان، لهســـتان، برزیل، اسلوونی، 
کانـــادا، آلمان و ایتالیا از مدعیان اصلی کســـب مدال 
است. اشـــتباه مهلک مدیران فدراسیون در انتخاب 
موتا پائز بی تردید در کســـب نتایج بسیار ضعیف این 
دوره والیبـــال ایـــران در جام ملت ها نقش داشـــت. 
پائز کـــه هیـــچ گاه در قـــواره یک ســـرمربی نامـــدار و 
صاحب ســـبک در والیبال دنیا ظاهر نشـــده بود پس 
از یک پروســـه بســـیار زمان بر توســـط وحیـــد مرادی 
نایب رئیـــس فدراســـیون برگزیده شـــد و عملکردش 
چیـــزی در حدود هیـــچ بود. حتـــی دو پیـــروزی تیم 
ملـــی برابر امریکا و هلند نیز اگرچـــه دردی از تیم ملی 
دعوا نکرد اما با ســـرمربی ایرانی یعنـــی پیمان اکبری 
به دســـت آمد. اینکه کاســـه چه کنم به دست بگیریم 
و از قعرنشـــینی در انتهـــای جـــدول لیـــگ ملت هـــا 
محزون باشـــیم هیچ ســـودی به حال والیبـــال ایران 
نـــدارد. در قـــدم اول فدراســـیون و وزارت ورزش باید 
تیم کارشناســـی قوی تشـــکیل داده و به طور مشترک 
ایـــن شکســـت تأســـف بار را آسیب شناســـی کنند که 
کجـــای کار کمیتـــه فنـــی در انتخـــاب ســـرمربی ایراد 
داشـــت. پیشـــنهاد می کنم ژاپن را به عنـــوان الگویی 
که شـــباهت زیـــادی به والیبـــال ایـــران دارد به عنوان 
راهنما برگزیده و در همان مســـیر گام برداریم. شاکله 
اصلـــی تیم ملـــی به راحتـــی با کنـــار گذاشـــتن چند 
بازیکـــن پراشـــتباه و بی انگیزه که همواره در شـــرایط 
حســـاس برای تیم ملی شرط وشـــروط می گذاشتند 
و به هیـــچ وجه عصـــای دســـت ســـرمربیان نبودند، 
هـــم جوانتر می شـــود و هـــم با ایجـــاد دو تیـــم تقریباً 
هم ســـطح می توانیـــم بـــه هنـــگام مصدومیـــت یـــا 
مشـــکلات حاشـــیه ای بلافاصله جایگزینان مناسبی 
از تیـــم دوم که بیشـــتر جوانـــان جویای نام هســـتند 
در ترکیـــب تیم اصلـــی اســـتفاده کنیم. آیـــا از نتایج 
اســـفباری کـــه در لیـــگ ملت هـــای امســـال آوردیـــم 
شـــرایط ســـخت تر می شـــود؟ جـــواب منفـــی اســـت. 
ژاپنی ها با تشـــخیص درســـت از فیلیپ  بلین دستیار 
موفق اســـتفان آنتیگا در تیم ملی لهســـتان استفاده 
کردنـــد کـــه در دهه گذشـــته همـــواره مدعی شـــماره 
یـــک والیبال دنیـــا بوده اســـت. فرصت ســـوزی دیگر 
کافی اســـت. فدراســـیون بـــه انـــدازه لازم زمـــان دارد 
بعـــد از المپیـــک و بررســـی دقیـــق رزومـــه و نتایـــج 
مربیـــان صاحب کارنامـــه گزینـــه مناســـبی را برگزیند 
تـــا او هدایت نســـل جـــوان والیبـــال به رهبـــری پوریا 
خانـــزاده، امیـــن اســـماعیل نژاد، عرشـــیا به نـــژاد، 
جوادکریمـــی، مهـــدی جلـــوه، بردیـــا ســـعادت، صابر 
کاظمـــی و حضرت پـــور را برعهده بگیرد. هم شـــرایط 
مالی فدراســـیون برای اســـتخدام مربی درجه یک با 
حضور اسپانســـرها قابل قبول اســـت هم به طور حتم 
وزارت ورزش در ایـــن راه بـــه تیم ملـــی والیبال کمک 
می کند. مهم این اســـت ســـرمربی انتخابـــی در حد 
مربیان درجه اول جهان و صاحب ســـبک و در کلاس 
جهانی باشـــد. مردم ورزش دوســـت کشـــور خاطرات 
شـــیرینی با قهرمانی هـــا و افتخارآفرینی هـــای والیبال 
ملـــی دارنـــد، حیف اســـت بـــا ســـوءتدبیر و مدیریت 
فشـــل کام مردم را تلـــخ کنیم. هنوز خاطـــره مربیانی 
همچون خولیو ولاسکو و کســـب عناوین مهم جهانی 
و آســـیایی در بین مردم زنده اســـت. بـــا کمی تعقل و 
اتخاذ تصمیـــم درســـت می توانیم در مـــدت معقولی 
بـــه جایگاه گذشـــته خود در آســـیا و جهـــان بازگردیم 
بـــه شـــرط آنکـــه از تصمیمـــات لحظـــه ای و مبتنی بر 

احساســـات و تحت تأثیـــر دلالان دوری کنیم.

داود عطایی
روزنامه نگار

خبر

 کاروان پارالمپیکی ایران
 با 1۰ رشته در پاریس

با اضافه شـــدن تیم پاراجودو به لیســـت کاروان ایران، 
رشـــته های اعزامی ایران در بازی های پارالمپیک 2024 
پاریس به 10رشته رســـید. به این ترتیب کاروان ورزشی 
پارالمپیک ایران با ترکیب رشـــته های والیبال نشسته 
و گلبـــال )تیمـــی(، پاراوزنه بـــرداری، پارادوومیدانـــی، 
پاراتیرانـــدازی، پاراتیروکمـــان، پاراتکوانـــدو، پاراشـــنا، 
پاراکانـــو و پاراجودو)انفـــرادی( بســـته خواهد شـــد. با 
بررسی رشته های تکمیلی پاراتیراندازی، پاراتیروکمان 
و پارادوومیدانـــی طبـــق پیش بینی ها تعـــداد نفرات به 

66 یا 6۷ ورزشـــکار اعزامی می رســـد.
 

  بسکتبالیست های نوجوان 
حریفان خود را شناختند

رقابت هـــای بســـکتبال انتخابـــی زیـــر 1۸ ســـال کاپ 
آســـیا 2024 در منطقه غرب این قاره برگزار می شـــود. 
این مســـابقات با حضـــور ۷ تیم به میزبانـــی بغداد در 
کشـــور عراق از پنجشـــنبه 21 تـــا دوشـــنبه 25 تیر ماه 
برگـــزار می شـــود که تیم بســـکتبال ایران بـــا تیم های 
ســـوریه، یمـــن و عراق در یـــک گروه رقابـــت می کند. 
ایـــران در مرحله گروهـــی روز 21 تیر بـــه مصاف عراق 
مـــی رود، روز 22 تیر مقابل یمـــن صف آرایی می کند و 
در آخریـــن بازی خود در این مرحلـــه، 23 تیرماه برابر 

تیم ســـوریه به میـــدان می رود.

گفت و گوی اختصاصی

برش

حدادی روی صندلی ریاست فدراسیون دوومیدانی

اعضـــای مجمـــع فدراســـیون دوومیدانی بـــا 40 رأی 
احســـان حدادی را برای ریاســـت چهار ساله انتخاب 
کردنـــد. بـــه گـــزارش »ایـــران« مجمـــع انتخاباتـــی 
فدراســـیون دوومیدانـــی صبـــح امـــروز در آکادمـــی 
ملی المپیک شـــروع شـــد و احســـان حدادی را برای 
4 ســـال رئیـــس فدراســـیون انتخـــاب کـــرد. مهران 
تیشـــه گران، احســـان حـــدادی، هاشـــم خزایـــی، 
مصطفـــی زرین افضل، هاشـــم صیامی، ایـــرج عرب، 
روح الله عســـگری و عباســـعلی مدیـــح 8 کاندیـــدای 
تأییـــد صلاحیت شـــده از بیـــن 13 کاندیـــدا بودند. 
بـــا شـــروع مجمـــع ایـــرج عـــرب و هاشـــم خزایـــی و 
مصطفی زرین افضـــل به صورت مکتـــوب خطاب به 
دبیـــر مجمع انصـــراف خـــود را اعلام کردنـــد، مهران 
تیشـــه گران اما برنامه هایش را بـــرای اعضای مجمع 
توضیـــح داد و بـــه لغـــو مجمـــع در تاریـــخ 21 خرداد 

اعتراض داشـــت. بعد از او احسان حدادی کاندیدای 
پیـــروز از برنامه هایـــش گفت. هاشـــم صیامی رئیس 
سابق و برکنارشـــده فدراســـیون هم برنامه هایش را 
توضیـــح داد و بعـــد هم انصرافـــش را کتبـــی به دبیر 
مجمـــع داد و البتـــه از اعضـــا خواســـت به احســـان 
حـــدادی رأی دهنـــد. روح الله عســـگری و عباســـعلی 
مدیـــح دو کاندیـــدای آخـــر بودنـــد کـــه گزارشـــی از 
برنامه هایشـــان دادند. مهران تیشه گران معترض به 
انتخابات قبل از رأی گیری ســـالن را ترک کرد و گفت 
بـــه دیـــوان عدالت اداری شـــکایت کرده اســـت اما با 
این حال رأی گیری انجام شـــد و احســـان حدادی با 
4٠ رأی از مجموع ۶٠ رأی مأخوذه رئیس چهار ســـال 
آینده فدراســـیون دوومیدانی شـــد. در این انتخابات 
عباسعلی مدیح ١٧ رأی و مهران تیشه گران و روح الله 

عســـگری هر کدام یـــک رأی کســـب کردند.

حدادی : دوومیدانی باید در زنگ ورزش مدارس باشد

 مدال های ما در ناگویا دو رقمی می شود

ســـرانجام فدراســـیون دوومیدانی رئیس دار 
شـــد؛ احســـان حـــدادی، همـــان اســـطوره 
دوومیدانی. او حالا برنامه هـــای زیادی برای 
بازگشـــت دوومیدانـــی بـــه روزهـــای اوجش 
دارد. شـــاید بلندپروازی باشـــد امـــا حدادی 

معتقد اســـت، کار نشـــد ندارد.

بالاخره اتفاقی که می خواستی 
افتاد.

خدا را شـــکر کـــه جامعه دوومیدانـــی به من 
اعتمـــاد کرد و وظیفه ســـنگینی را به دوشـــم 
گذاشـــت. امیدوارم خدا کمک کنـــد تا کار را 

به خوبی جلـــو ببریم.
تو در مجمع قول دادی مدال های 

دوومیدانی در بازی های آسیایی 
دورقمی شود. یعنی از بازی های 

آسیایی ناگویا؟
دوومیدانـــی می توانـــد دو ســـال دیگـــر در 

مدال هایـــش  ناگویـــا  آســـیایی  بازی هـــای 
دورقمی شـــود، به شـــرط اینکـــه بودجه اش 
بیشتر از این شـــود. دوومیدانی 24 ماده دارد 
کـــه در ازایش 14۷ مدال تقســـیم می شـــود. 
بـــرای دوومیدانـــی  95 میلیـــاردی  بودجـــه 
خیلی خوب اســـت امـــا همیـــن 95 میلیارد، 
1/5 میلیـــون دلار می شـــود کـــه پـــول زیادی 
نیســـت. بـــه هرحـــال برنامـــه اعـــزام بچه ها 
مشـــخص اســـت و مـــا می خواهیـــم مربیان 
خارجـــی را بـــرای کار بـــا بچه هـــا و بـــالا بردن 
ســـطح دانســـته های مربیان ایرانی بیاوریم. 
امـــا شـــک نـــدارم مدال هـــای دوومیدانی در 

ناگویـــا دورقمی می شـــود.
به جز بودجه وزارت ورزش و 

کمیته ملی المپیک، اسپانسر هم 
می گیرید؟

وقتـــی دوومیدانی مدال بگیرد، اسپانســـر ها 
خـــودم  کـــه  همان طـــوری  می آینـــد.  هـــم 
پرتابگـــر بـــودم و می رفتـــم مـــدال می گرفتم 
و اسپانســـر، حالا که پـــای جامعه دوومیدانی 
در میـــان اســـت راحت تـــر می توانـــم چانـــه 
بزنـــم و پول بیـــاورم. وقتی 10 مـــدال بگیریم 
در المپیـــک هـــم می توانیـــم موفق شـــویم. 
البتـــه دوومیدانـــی بایـــد در المپیـــک مدال 
بگیـــرد تـــا زنده شـــود. وقتـــی که مـــن مدال 

المپیـــک گرفتم دوســـتان به جـــای کمک با 
مـــن تسویه حســـاب کردند، اما حالا شـــرایط 

می کند. فـــرق 
حالا که دوومیدانی افت کرده، 

چه برنامه ای برای برگرداندن 
دوومیدانی به روزهای اوجش 

داری؟
برنامـــه اصلی ما اســـتعدادیابی و اجـــرای دقیق 
طـــرح آمایـــش ســـرزمینی اســـت. شـــک نکنید 
در شـــهرهای بزرگی مثـــل تهران ورزشـــکار پیدا 
نمی شـــود، باید ورزشـــکاران را از شهرســـتان ها 
پیدا کنیم و بعد پرورش دهیم و پشـــتیبانی قوی 
از آنها داشـــته باشـــیم. اگر برای حســـین رسولی 
پشـــتوانه پیـــدا می کردیم بـــا پرتـــاب 62 متری، 
حـــالا رســـولی 6۷ متـــر می انداخـــت و راحت به 
المپیـــک می رفـــت. اما حســـین رســـولی رقیب 
نـــدارد و بـــه همیـــن خاطـــر 5۷ متر می انـــدازد. 
دوومیدانـــی بایـــد زنـــگ ورزش مدارس باشـــد. 
اگر این رشـــته بـــه مدارس بـــرود فوتبـــال ایران 
قوی می شـــود و به جام جهانی صعـــود می کند.

چطور کادر فدراسیون را انتخاب 
نکردی؟

انتخـــاب دبیـــر، نایب رئیـــس، نایب رئیـــس 
زنان، خزانه دار، کارشـــناس خبره را در مجمع 
بعدی یعنی ۸ هفته دیگـــر انتخاب می کنیم.

مهری رنجبر
خبرنگار

فائزه زمانی
خبرنگار

مصاحبه

پریســـا غفـــاری / تیم بســـکتبال دختران 
ایران با چهارمی آســـیا، انتظارات خانواده 
بســـکتبال را برآورده نکرد. تیمی که ۸ ماه 

در اردو بـــود و زیر نظر کادرفنی ایرانی یعنی 
نیکا بیک لیکلی و... تمرین کرد و 3هفته 
مانده بـــه شـــروع بازی ها هدایـــت آن به 

النی کاپوچیانی ســـپرده شد. تیم دختران 
مرحلـــه مقدماتـــی را با ســـه بـــرد متوالی 
اســـتارت زد و مســـتقیم بـــه نیمه نهایـــی 
رســـید ولی در مســـابقه مقابـــل لبنان به 
ســـه بازیکـــن امریکایی لبنـــان باخت و با 
باخت در در بازی رده بندی مقابل ســـاموا 
چهارم شـــد؛ تیمـــی کـــه در دور مقدماتی 
آن را بـــرده بود. تکنیک خـــوب بازیکنان، 
انتظـــار بســـکتبالی ها را بالا بـــرده و جز به 

ســـکو راضی نبودند که نشـــد. بدون نگاه 
کارشناسی انگشت اتهام ناکامی دختران 
به طـــرف النی اســـت، ولی در واقـــع کادر 
ایرانـــی مقصـــر اســـت کـــه در اردوهـــای 
متمرکـــز ۸ ماهـــه می توانســـت بیشـــتر 
بازیکنان را از نظر ذهنـــی و تکنیکی آماده 
کند ولی این اتفاق نیفتـــاد. جواد داوری، 
رئیس فدراسیون بســـکتبال در پاسخ به 
ایراد از کادر ایرانی تیـــم جوانان می گوید: 

»مـــن از رســـانه ها انتظـــار دارم روی کاری 
کـــه بـــرای این تیـــم انجـــام شـــد متمرکز 
شوند. من سعی دارم اســـتعدادیابی را در 
رده های پایه براســـاس اصول کشورهایی 
چون اســـپانیا و استرالیا برنامه ریزی کنم، 
مربیان را براســـاس همان برنامه ریزی ها 
پـــرورش دهـــم و... کـــه همه اینهـــا زمان 
می برد پس نیاز اســـت که به فدراســـیون 
فرصـــت دهید تا بتواند تیم هـــای پایه را از 

اصول به قهرمانی برساند. من خوشحالم 
که مربی خوبی جذب کرده ام و او بزودی 
برنامه های خـــود را در خصـــوص مربیان 
پایـــه هـــم ارائـــه می دهـــد.« او در ادامـــه 
هـــم تأکیـــد کـــرد: »کادر فنـــی مـــا همه از 
مســـتعدین هســـتند و مـــورد تأییـــد النی 
ولـــی مطمئن باشـــید بـــا بازگشـــت تیم و 
ارائـــه گزارش، عملکرد آنهـــا نیز در کمیته 

فنی بررســـی می شود.«

تیم بسکتبال دختران انتظارات را برآورده نکرد

داوری: به فدراسیون فرصت دهید

 محمد محمدی سدهی
خبرنگار


